
Cultuurvrienden!  
Wij willen jullie langs deze weg informeren over de stand van zaken met 
betrekking tot ons burgerinitiatief. Laten we beginnen door aan te geven dat we 
ontzettend blij zijn met de brede steun die we in een paar dagen tijd hebben 
verzameld voor onze zorg en ons initiatief. Ruime 330 betrokken en bezorgde 
inwoners van Goirle en Riel hebben online steun betuigd. Dat heeft ons gesterkt 
om met ons initiatief door te gaan. Hier dus een korte update en stand van zaken.   

De initiatiefnemers,  
Marleen van Eijndhoven - Rob Kluyt - Irene Lambour - Karen Molin –  
Annemiek van Puijenbroek   

inspraak gemeenteraad, 19 mei 2020 
Op 19 mei hebben Marleen en Rob namens ondergetekenden tijdens de 
oordeelsvormende vergadering van de gemeenteraad het burgerinitiatief mogen 
toelichten. Vele raadsleden hebben vragen gesteld over het initiatief en ons punt 
van zorg is overduidelijk onder de aandacht van de raadsleden gebracht. Tijdens 
deze vergadering nodigde wethouder Swaans ons uit voor een overleg. 

gemeenteraad, 2 juni 2020 

Tijdens deze vergadering is een motie ingediend om de voorgenomen bezuiniging 
op cultuur terug te draaien; deze motie bleek helaas op onvoldoende steun te 
kunnen rekenen.  

overleg met wethouder Swaans, 4 juni 2020 

Namens ondergetekenden zijn Annemiek en Rob bij wethouder Swaans op gesprek 
geweest. We hadden met hem een zeer plezierig en constructief gesprek over de 
recente ontwikkelingen inzake privatisering van cultuureducatie.  

bericht aan gemeenteraad en wethouder Swaans, 
7 juni 2020 

Middels een korte brief hebben wij naar aanleiding van het gesprek met wethouder 
Swaans terugkoppeling gegeven aan de gemeenteraad en de wethouder. Daarin 
gaven we aan dat wij de volgende twee punten nader onder de aandacht van 
wethouder Swaans hebben gebracht. 

Ten eerste dat cultuureducatie als één van de kerntaken van het sociale en 
inclusieve beleid van onze prachtige gemeente moet worden gezien. Afbouw naar 
'0' subsidie vanaf 2023 is echt pure armoede en moeten we echt niet willen. Wij 
roepen de gemeenteraad op om in de toekomstige cultuurnota te komen tot 
visievorming en ambitie op cultuureducatie, passend bij de rijke cultuurhistorie van 
onze gemeente! De wethouder gaf aan dat de in wording zijnde cultuurnota, dé 
inhoudelijke aanknopingspunten biedt om een ambitie te formuleren voor cultuur 
en cultuureducatie in de gemeente Goirle. Wij gaan er van uit dat de gemeenteraad 

Burgerinitiatief Private 
Cultuureducatie  
Goirle en Riel  

18 juni 2020 

ruim 330 

steunbetuigingen voor 

burgerinitiatief 



2 

vanuit die ambitie opnieuw naar de financiering van cultuureducatie zult kijken. 
Wellicht komt de gemeenteraad daarbij tot de conclusie dat herbezinning op de 
bezuiniging wenselijk en mogelijk is. 

Ten tweede dat het bijzonder is dat de totale bezuinigingsopdracht van 300.000 
voor de 3 culturele instellingen gezamenlijk, wordt gerealiseerd door de opoffering 
van één instelling (Factorium). Dit kan niet anders dan impact hebben op kwaliteit 
en aanbod van cultuureducatie. Het college heeft eind april in haar openbare 
besluit over instemming met het bezuinigingsvoorstel als voorwaarde gesteld dat 
service en aanbod op niveau moeten blijven. De gemeente is in de positie om 
voorafgaand aan de afbouw hierover nadere afspraken te maken en kan dus 
voorkomen dat achteraf geconstateerd moet worden dat het niet gelukt is. Het lijkt 
er nu op dat middelen enkel worden aangewend voor frictiekosten en afvloeiing 
van personeel. Aan de gemeenteraad hebben we concreet de volgende suggestie 
gedaan om: 

 1. het rapport op basis waarvan de 3 partijen hebben besloten tot eenzijdige 
afwikkeling van de subsidie door Factorium nader te bestuderen op compleetheid, 
robuustheid en continuïteit; dit rapport was immers de basis waarop uw college 
eind april een besluit heeft genomen tot privatisering inclusief bezuiniging; 

 2. de juridische basis van de afspraken/toezeggingen/overeenkomst tussen 
Gemeente Goirle én Factorium nader te beoordelen; hoe luidt het convenant of de 
overeenkomst tussen de gemeente en Factorium op basis waarvan Factorium tot 
afvloeiing is overgegaan; 

 3. bij de nog op te stellen beschikking nadere eisen en voorwaarden te stellen 
over zaken als aanwending van middelen, continuïteit en kwaliteit van aanbod. 

Verder bespraken wij met wethouder Swaans, dat er serieuze vragen kunnen 
worden gesteld bij de continuïteit van Factorium. Het verbaast ons dat de verplichte 
openbare financiële jaarstukken over 2018 en 2019 (nog) nergens zijn te vinden. 
De vragen over continuïteit baseren wij op de brief van de vakbond die wij als 
initiatiefnemers ontvingen.  

Als het inderdaad zo is - zoals de vakbond aangeeft - dat de subsidie van Goirle 
nodig is ter voorkoming van faillissement van Factorium, dan betekent dit dat het 
subsidiegeld op korte termijn wegvloeit naar een partij die het financieel zeer 
zwaar heeft en dat het maar de vraag is of deze contractpartij de komende jaren 
aan haar verplichtingen (voortzetting van het leveren van cultuureducatie) kan 
voldoen.  Wij zijn dan ook het meest verheugd dat wethouder Swaans aangaf net 
als wij geschrokken te zijn van dit bericht en op basis daarvan nader onderzoek te 
zullen doen naar de continuïteit.  

Kortom, het is ons duidelijk geworden dat wethouder Swaans op constructieve 
wijze de dialoog aangaat, open staat voor nieuwe feiten en informatie en bereid 
blijkt om op basis daarvan nader onderzoek te doen.  

Samengevat hebben we de gemeente verzocht om de uitkomsten van deze 
continuïteitstoets nauwlettend te volgen én om de ambitie inzake cultuur en 
cultuureducatie in de aanstaande cultuurnota te formuleren, om vervolgens te 
bezien hoe de financiering daarvan te realiseren.  

tot slot 

De gemeenteraad en de wethouder zijn aan zet. Tijdens de eerstvolgende 
raadsvergadering staat de cultuurnota op de agenda. Onze hoop is op het gezonde 
verstand van onze raadsleden en de wethouder gevestigd! Wij volgen de 
ontwikkeling met grote interesse en hopen dat vanaf september kwaliteit en 
aanbod van cultuureducatie aan de ruim 700 kinderen in Goirle en Riel ook in de 
komende jaren op niveau blijft. Wij zullen u opnieuw informeren als daartoe 
aanleiding is. 
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